
 

 

ZÁPIS Z 99. ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU FAKULTY FILOZOFICKÉ 

UNIVERZITY PARDUBICE, KONANÉHO DNE 9. 5. 2022 

 

Přítomni: dr. Cíbik, dr. Hanulík, Mgr. Keplová, dr. Kouba, doc. Macková, dr. Pató, dr. 
Stoklasová,  Bc. Mgr. Vávra, Mgr. Haňka,  

Omluven: dr. Pacovská, dr. Synková 

Nepřítomen: doc. Jinek, Mgr. Valchař, Bc. Bureš 

Hosté: doc. Bubíková, dr. Reimannová, doc. Hejduk, dr. Jaklová, dr. Kleprlík,  

Na začátku zasedání bylo přítomno   9  zvolených senátorů.  

 

Program: 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 
2. Schválení programu jednání 
3. Žádost o projednání závažné změny ve studijním programu v průběhu jeho uskutečňování: 

změna garanta SP AJ 
4. Žádost o projednání závažné změny ve studijním programu v průběhu jeho uskutečňování: 

změna garanta SP Religionistika 
5. Žádost o projednání - Návrh žádosti o udělení akreditace akademicky zaměřeného 

navazujícího magisterského studijního programu v anglickém jazyce English Philology 
6. Žádost o projednání - Návrh žádosti o udělení akreditace profesně zaměřeného 

bakalářského studijního programu v anglickém jazyce Německý jazyk pro odbornou praxi 
7. Různé 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

Předsedkyně AS FF UPa Mgr. Kateřina Keplová ve 13:30 hodin zahájila zasedání senátu, 

přivítala přítomné senátorky, senátory a hosty. Pozvánka s označením data a formy zasedání 

byla senátorům předem a včas zaslána.  

Dr. Hanulík byl požádán, zda by se ujal role skrutátora.  

Hlasování:  8 PRO 0 PROTI 1 ZDRŽEL SE 

Skrutátorem se stal senátor dr. Hanulík. 

 

2. Schválení programu jednání 

Předsedkyně senátu seznámila přítomné s programem jednání a požádala o doplnění jednoho 

bodu – zařazení projednání a schválení návrhu Směrnice č. 3/2022 – Mimořádné přijímací 

řízení pro uchazeče z Ukrajiny, kterou předkládá proděkan Hejduk. 

Hlasování:   9 PRO  0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

Program jednání byl schválen. 



 

 

3. Žádost o projednání závažné změny ve studijním programu v průběhu jeho 
uskutečňování: změna garanta SP AJ 

Tento bod okomentovala proděkanka Reimannová. V bakalářském studijním programu 
Anglický jazyk dochází ke změně na pozici garanta. Stávající garantka doc. Bubíková bude 
nově garantovat navazující magisterský program v anglickém jazyce English Philology, 
zároveň již garantuje NMgr. SP Anglická filologie. Dle metodiky NAÚ lze garantovat pouze dva 
SP. Nová garantka dr. Roebuck splňuje požadavky NAÚ kladené na garanty Bc SP, má 
patřičnou publikační a odbornou činnost, je zapojena do vědeckých grantů. 

Tuto závažnou změnu ve SP projednala Rada studijních programů FF UPCE dne 22. 4. 2022. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty filozofické UPCE projednal žádost o změnu garanta BSP 

Anglický jazyk. Navržena nová garantka Mgr. Olga Roebuck, M.Litt., Ph.D. 

Hlasování:  9 PRO  0 PROTI 0 ZDRŽEL SE  

 

4. Žádost o projednání závažné změny ve studijním programu v průběhu jeho 
uskutečňování: změna garanta SP Religionistika 

Tento bod okomentovala proděkanka Reimannová. Vzhledem k personálním změnám na 

Katedře filosofie a religionistiky - stávající garant dr. Horáček podal k 31. 5. 2022 výpověď 

z pracovního poměru, je navržen nový garant SP Religionistika ThDr. Jan Rokyta, Ph.D. 

Dr. Rokyta splňuje požadavky NAÚ kladené na garanty Bc SP, má četné zkušenosti s vedením 

závěrečných studentských prací, vykazuje pravidelnou publikační činnost a jeho odborná 

specializace je vhodná pro rozvíjení mezioborové spolupráce v rámci Katedry filosofie a 

religionistiky FF UPCE. 

Tuto závažnou změnu ve SP projednala Rada studijních programů FF UPCE dne 22. 4. 2022. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty filozofické UPCE projednal žádost o změnu garanta BSP 

Religionistika. Navržen nový garant ThDr. Jan Rokyta, Ph.D. 

Hlasování:  9 PRO  0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

 

5. Žádost o projednání - Návrh žádosti o udělení akreditace akademicky zaměřeného 

navazujícího magisterského studijního programu v anglickém jazyce English Philology 

Proděkanka Reimannová seznámila senátory s návrhem žádosti o udělení akreditace nového 

NMgr SP English Philology. Návrh je předkládán k projednání v souladu se strategickým cílem 

FF UPCE C1.2 (Realizování studijních programů na mezinárodně konkurenceschopné úrovni. 

Rozšíření nabídky studia v anglických studijních programech.). Je určen pro studenty 



 

magisterského studia filologického zaměření v anglickém jazyce na kvalitní mezinárodní 

úrovni a bude mít potenciál přilákat uchazeče ze zahraničí. Jedná se o jazykovou mutaci 

stávajícího NMgr SP Anglická filologie. Garantkou bude doc. Bubíková. Záměr Fakulty 

filozofické UPCE podat žádost o udělení akreditace NMgr. studijnímu programu v anglickém 

jazyce English Philology byl projednán RSP FF UPCE 4. 4. 2022 

V rámci diskuse doporučeno upravit stylistiku a drobné chyby. Komentáře pošle předsedkyně 

senátu Mgr. Keplová přímo garantce doc. Bubíkové. 

Dr. Hanulík měl dotaz k uvádění publikační činnosti garantů za posledních 5 let.  

Pokud byla významná publikační činnost i v letech dřívějších, lze také uvádět. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty filozofické UPCE projednal Návrh žádosti o udělení 

akreditace navazujícího magisterského studijního programu v anglickém jazyce English 

Philology. 

Hlasování: 9 PRO  0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

6.Žádost o projednání - Návrh žádosti o udělení akreditace profesně zaměřeného 
bakalářského studijního programu v anglickém jazyce Německý jazyk pro odbornou 
praxi 

Proděkanka Reimannová seznámila senátory s návrhem žádosti, která je ojedinělá v tom, že 
se jedná o první BC SP v anglickém jazyce. Návrh je předkládán k projednání v souladu se 
strategickým cílem FF UPCE C1.2 (Realizování studijních programů na mezinárodně 
konkurenceschopné úrovni. Rozšíření nabídky studia v anglických studijních programech.). 
Záměr fakulty podat žádost o udělení akreditace byl projednán Radou studijních programů 
formou per rollam dle čl. 2., odst. 10 Směrnice č. 1/2022 dne 5. května 2022. Předkladatelkou 
je dr. Jaklová, která stručně tuto žádost okomentovala. Tento Bc SP bude určen pro studenty 
filologického zaměření -  samoplátce z jihovýchodní Evropy a studenty z Afriky, kde má KCJ 
navázány kontakty. 

Z diskuse vyplynuly některé návrhy na doplnění a úpravu. Změnit název SP z češtiny do 
angličtiny. Doplnit na formuláři A-I na str. 2 – „Dostupnost studia pro osoby se zdravotním 
postižením“. Upravit kartu B-III – u předmětu Projekt. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty filozofické UPCE projednal Návrh žádosti o udělení 

akreditace bakalářského studijního programu v anglickém jazyce Německý jazyk pro 

odbornou praxi. 

Hlasování: 9 PRO  0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

7.Směrnice – Mimořádné přijímací řízení pro uchazeče z Ukrajiny 

Proděkan Hejduk poděkoval senátu za dodatečné zařazení tohoto bodu do programu. 

Jedná se o návrh mimořádného přijímacího řízení pro uchazeče z Ukrajiny, kteří jsou držiteli 

dočasné ochrany v ČR v souladu se zněním zákona č. 65/2022 Sb. 1 a v souladu se zněním 

zákona č. 67/2022 Sb. 2 – Pravidla pro přijímací řízení do bakalářských a magisterských 

studijních programů pro akademický rok 2022/2023. 



 

Umožní se tím flexibilnější přijímání uchazečů, jež jsou v tíživé životní situaci a snadnější a 

rychlejší přijímací proces jim v ní uleví. Zároveň se řízení vypisuje ve studijních programech, 

kde nejsou naplněny kapacity, a tedy i pro tyto programy je přijímání dalších studentů 

přínosem. Neočekává se velké množství uchazečů. Zatím projevilo zájem pět studentek. Přes 

léto budou probíhat kurzy českého jazyka. 

Dodatečně budou do směrnice ještě začleněny změny – na str. 2 v bodě 2) se změní datum 

podání přihlášky na 22. 8. 2022, mezi povinnými přílohami přihlášky nebude elektronický 

dotazník, budou přidány všechny specializace SP Historie. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty filozofické UPCE projednal a schválil návrh mimořádného 

přijímacího řízení pro uchazeče z Ukrajiny, kteří jsou držiteli dočasné ochrany v ČR 

v souladu se zněním zákona č. 65/2022 Sb.3 a v souladu se zněním zákona č. 67/2022 

Sb.4, po zapracování pozměňovacích návrhů. 

Hlasování: 9 PRO  0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

5.Různé 

1. Dr. Kleprlík (KAA) zástupce FF v Akademickém senátu UPCE informoval o nutnosti vypsat 
doplňovací volby do studentské komory „velkého senátu“, jelikož Bc. Zlata Bauerová přerušila 
studium na FF. Navrhuje uspořádat volby na začátku ZS semestru AR 2022/2023. Tímto 
návrhem se bude zabývat AS FF na svém příštím zasedání dne 23. 5. 2022. 

2. Proděkanka Reimannová informovala o jednáních k jazykové výuce na FF UPCE. 

Jednání se účastnili vedoucí kateder, garanti dotčených BSP, Bc. Horáková, dr. Shánělová, 
dr. Reimannová. 
Změny se netýkají akreditací KAA a navazující Filosofie (ve svém obsahu nemají níže zmíněné 

jazykové kurzy). 

Požadovaná úroveň španělského jazyka, francouzského jazyka, ruského jazyka a 

německého jazyka se v bakalářských studijních programech snižuje na úroveň A2, 

v navazujícím studiu na úroveň A2+ (mimo SP Historie). SP Filosofie (Bc.) a Religionistika 

v akreditacích tyto jazyky mít nebudou. 

Ve všech studijních programech mimo SP Historie jsou v akreditacích jednosemestrální 

jazykové kurzy. 

Ve SP Historie je povinný dvousemestrální kurz anglického jazyka (CEFR B1, B1+) a 

dvousemestrální kurz německého jazyka (CEFR A1+, A2). V povinně-volitelné nabídce si pak 

studenti mohou zvolit dva semestry kurzů španělského, francouzského, ruského jazyka (CEFR 

A1+, A2) nebo německého jazyka na úrovni A2+ nebo jednosemestrální pokračující kurz 

anglického jazyka B2.  

V bakalářském SP Historicko-literární studia a SP Sociální a kulturní antropologie 

dochází ke snížení požadované úrovně anglického jazyka na CEFR B1+. 

V bakalářském SP Religionistika dochází ke snížení požadované úrovně anglického jazyka 

na CEFR B2 a zároveň dochází k tomu, že studenti nastupující do 1. r. v ak.r. 2022/2023 

budou mít angličtinu v povinně-volitelné nabídce s poznámkou, že je nutné AJ splnit.  



 

V navazujícím SP Sociální a kulturní antropologie dochází ke snížení požadované úrovně 

anglického jazyka na CEFR B2. 

V navazujícím SP Historie se bude přirozvrhovávat MCJH1 a MCJH2 k aktuálně 

rozvrhovaným cizím jazykům po předešlé domluvě. 

V některých studijních plánech dochází k drobné změně v doporučeném semestru. 

I nadále se bude rozvrhovat tzv. pod rozvrh (bez uvedení času a místa, kurz se neobjevuje 

v rozvrhu). Tyto podrozvrhové akce budou pro studenty, kteří jsou jazykově vybaveni na 

takové úrovni, že nepotřebují navštěvovat výuku. Studenti budou před začátkem semestru o 

této skutečnosti informováni (emailem, Intranet, sociální sítě?). Bude vytvořena tzv. kuchařka 

jazykové výuky na FF, kde bude tato záležitost také popsána.  

Studentům se plánuje za požadovaný jazykový kurz uznávat certifikáty, státní závěrečné 

zkoušky apod.  

Garanti, s kterými jsme hovořili o možnosti uznávat za požadovaný jazykový kurz také 

semestrální studijní pobyt na zahraniční univerzitě, se kladně k dané věci vyjádřili.  

Výše popsané změny projedná též RSP FF UPCE. 

14:40 hodin odchod dr. Cibik 

Dr. Hanulík měl dotaz k Doplňkovému pedagogickému studiu. O DPS je velký zájem, ale je 
omezená kapacita.  

Dr. Reimannová – navýšení kapacity není v možnostech vyučujících. Doporučuje se spojit 
s garantem prof. Rýdlem a vedoucím KVV dr. Myslivcem a tuto záležitost prodiskutovat. 

14:50 hodin odchod Mgr. Haňka 

 

Předsedkyně senátu Mgr. Keplová poděkovala senátorům, kterým končí mandát, za práci v AS 
FF UPCE, za účast a diskusi při dnešním jednání a ve 14:55 hodin zasedání ukončila. 

Další zasedání se uskuteční v pondělí  23. 5. 2022 od 13:30 hodin již v nově zvoleném složení. 

 

V Pardubicích  9. 5.  2022 

Mgr. Kateřina Keplová, v.r. 
předsedkyně AS FF UPce 

Zapsala: B. Krpatová 

 

 

 


